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Protokół Nr XXIII/2016 
  Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 

16 grudnia 2016 roku 
Rozpoczęcie: godz.9.00. 
Zakończenie: godz. 12.48. 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do protokołu. 
Obrady XXIII Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Józef Piksa i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości stanowi 
zał. Nr 2 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności (16 radnych obecnych) 
stwierdził quorum niezbędne do podejmowania uchwał.  
Zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady 
wraz z proponowanym porządkiem obrad stanowi zał. Nr 3 do protokołu). 
Uwag nie zgłoszono, zatem na wniosek zarządu powiatu wniósł o rozszerzenie porządku obrad 
o dwa projekty uchwał.  Zaproponował, aby pkt 13 brzmiał następująco: „Rozpatrzenie i 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Czarny Bór 
realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia 
poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach 
administracyjnych gminy Czarny Bór”, natomiast jako pkt 15: „Rozpatrzenie i podjęcie 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/70/2016 Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych na obszarze powiatu wałbrzyskiego”. 
Więcej uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa 
poddał pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad wraz ze zmianami. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych obecnych), Rada 
przyjęła porządek obrad w następującym brzmieniu: 
1.   Otwarcie Sesji. 
2.   Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3.   Przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich posiedzeń Rady. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy      

Sesjami. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia     

dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi   
Wałbrzyskiej”. 

6.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwały budżetowej na 2017 rok Powiatu Wałbrzyskiego: 
 - przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką 
 - opinia RIO 
 - opinie Komisji stałych 
 - dyskusja 
 - podjęcie uchwały. 
7.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia   

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2017-2027: 
 - przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką. 
 - opinia RIO 
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 - opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu, 
 - dyskusja 
 - podjęcie uchwały. 
8.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków,   które 

nie wygasają w 2016 roku wraz z upływem roku budżetowego. 
9.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie w sprawie    

zmiany uchwały Nr XIV/21/2016 z dnia 7 kwietnia 2016 roku (ze zm.) w sprawie 
określenia zadań powiatu, na które przeznaczone są środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia   
Gminie Walim realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania 
dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach 
powiatowych w granicach administracyjnych gminy Walim. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia  
Gminie Głuszyca realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego 
sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach 
powiatowych w granicach administracyjnych gminy Głuszyca. 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia 
Gminie Stare Bogaczowice realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i 
letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy 
drogach powiatowych w granicach administracyjnych gminy Stare Bogaczowice. 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia 
Gminie Czarny Bór realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego 
sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach 
powiatowych w granicach administracyjnych gminy Czarny Bór. 

14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia 
niektórych zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących 
przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2017 roku. 

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchylenia 
uchwały nr XXI/70/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w 
sprawie ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na obszarze powiatu 
wałbrzyskiego. 

16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu 
pracy Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 

17. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2017 roku. 

18. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 

19.  Interpelacje i zapytania radnych. 
20.  Wnioski i oświadczenia radnych. 
21.  Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu. 
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Ad 1 
Zrealizowano. 
 
Ad 2 
Zrealizowano. 
 
Ad 3 
Protokoły zostały przyjęte w wyniku głosowania:  16 za,  0 przeciw, 0 wstrzymujących się              
(16 radnych obecnych). 
 
Ad 4 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedstawił Sprawozdanie z prac Zarządu między 
sesjami (stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Radny Andrzej Lipi ński odniósł się do str. 12 sprawozdania, gdzie mowa jest o realizacji 
budowy obwodnicy Czarnego Boru, etap III „Przebudowa drogi powiatowej nr 3367D w 
Czarnym Borze. Zapytał czy inspektor nadzoru dopuścił do ułożenia warstwy wierzchniej 
wskazanego odcinka drogi i czy nie wnosi żadnych zastrzeżeń w odniesieniu do technologii 
wykonania robót drogowych. Zapytał czy zostało zgłoszone zakończenie tych robót.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zarząd powiatu pochylił się 
nad kwestią wydłużenia terminu prowadzenia prac, niestety zawarta umowa z wykonawcą nie 
daje możliwości dokonania aneksu w kwestii wydłużenia terminu realizacji zadania. Warunki 
atmosferyczne, podczas których budowana była kanalizacja odwodnieniowa, były 
niesprzyjające, co spowodowało duże opóźnienie w realizacji wszystkich inwestycji.  Dodał, że 
od dnia 1 grudnia br, wykonawca pracuje na tzw. karach umownych. Wyjaśnił ponadto, że 
ostatnia warstwa to tzw. SMA, tzn. specjalna konstrukcja bitumiczna, stosowana na drogach                   
o dużym obciążeniu tonażowym. Powiedział, że mikro pęknięcie warstwy wiążącej,                    
w miejscu wskazanym przez wójta gminy Czarny Bór  nie ma żadnego wpływu na konstrukcję. 
Następnie zobrazował konstrukcję ww. drogi.   Budowę obwodnicy obejmuje pięcioletni okres 
gwarancji. Aktualnie istotne jest zamknięcie inwestycji rzeczowo, tak by można było ją 
rozliczyć ze środków  pomocowych, natomiast, wszystkie prace, które  wymagają zastosowania 
technologii będziemy od wykonawcy żądać ich realizacji. Sytuacja ta dotyczy również 
wykonywania remontów dróg w ramach tzw, powodziówek. Jako przykład podał fragment 
drogi prowadzący przez Dziećmorowice do Zagórza Śląskiego, wskazując, że nieodpowiednie 
wykonanie drogi pod względem jakościowym. Z uwagi zaś na niesprzyjające warunki, spisane 
są protokoły, a wykonawca zobowiązany będzie do ponownego wykonania tej drogi do dnia 15 
maja 2017 roku. Zapewnił, że pod względem rzeczowym, nie ma zagrożenia dla żadnej 
inwestycji. W odniesieniu do stanu wykonywanego odcinka drogi w Czarnym Borze 
powiedział, że boczną warstwę inspektor nakazał usunąć i wykonać na nowo. Zapewnił, że te 
prace zostały wykonane.  Ten fragment, który na krawędzi jezdni popękał, został całkowicie 
wymieniony. Wszystkie warstwy bitumiczne zostały konstrukcyjnie od nowa poukładane. 
Dodał, że na dowód dokonanych czynności została wykonana dokumentacja fotograficzna.  
Wspomniał, że 20 grudnia br. zostanie rozpoczęta procedura odbioru drogi wykonywanej w 
Sokołowsku. 
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Radny Andrzej Lipi ński zwrócił uwagę na fakt, że inwestycja wykonywana w Sokołowsku 
według radnego jest jeszcze niezakończona, w związku z czym nie powinien mieć obecnie 
miejsca odbiór prac prowadzonych na tym odcinku.    
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że dla powiatu 
istotne jest uzyskanie od inspektora nadzoru potwierdzenie gotowości wykonania robót.  
Radny Jarosław Buzarewicz zapytał czy w dniu 15 grudnia br. został dokonany odbiór mostu 
w Jaczkowie, tak jak zarząd zapewniał w otrzymanej odpowiedzi na złożone zapytanie w 
przedmiocie sprawy.  Radny wyraził zastrzeżenia co do sposobu prowadzonych prac na ww. 
zadaniu. Radny podkreślił istotę wykonania wspomnianej inwestycji, mówiąc, że brak mostu 
powoduje „przecięcie wsi na dwie części”.  
 Następnie nawiązał do tematu związanego z podjęciem decyzji w sprawie zrzeczenia się 
odszkodowania na rzecz powiatu wałbrzyskiego z tytułu nabycia przez Gminę Czarny Bór 
prawa własności nieruchomości oznaczonej w Referacie ewidencji gruntów działka 70/1, 
dotyczy to Czarnego Boru  oraz części obwodnicy w Czarnym Borze.  Nadmienił, że w 
odpowiedzi na składaną w tej sprawie interpelację otrzymał odpowiedź, że w  wyniku jej 
rozpatrzenia zarząd przychylił się do bezkosztowego załatwienia przedmiotowej sprawy i 
wstrzymania jej wykonania do czasu wywiązania się przez gminę Czarny Bór z podpisanego 
porozumienia, czyli przekazania powiatowi wałbrzyskiemu części odcinka nowego przebiegu 
drogi powiatowej. Zapytał czy w przedstawionej kwestii odbyło się spotkanie z wójtem 
Czarnego Boru, Adamem Góreckim oraz czy zostały podjęte jakiekolwiek w tej sprawie 
ustalenia.  
  Poruszył ponadto problem mieszkańców posesji Grzędy 2. Przypomniał, że od dwóch 
miesięcy prowadzone są w tym miejscu prace drogowe, co utrudnia mieszkańcom dojazd do 
domostw.  Nadmienił, że o tej sprawie wielokrotnie mieszkańcy interweniowali u osób 
nadzorujących w powiecie, jednak nie przyniosły one żadnego rezultatu. W  związku z 
powyższym, zwrócił się z prośbą o wykonanie w trybie pilnym dojazdu do wskazanej posesji. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zapewnił, że most                      
w miejscowości Jaczków jest obecnie budowany. Termin wykonania zadania został 
przedłużony do dnia 24 grudnia br. Wspomniał, że warunki  atmosferyczne utrudniają 
wykonawcy realizacje np. wykonania murów oporowych. Powiedział, że podczas dokonanej 
przez niego inspekcji stwierdzono, że 26 osób pracowało fizycznie przy tej inwestycji. Dodał, 
że najpóźniej w najbliższą sobotę pracownicy przystąpią do wypełniania kruszywem. Następnie 
będzie można układać warstwy bitumiczne. Zapewnił, że radny zostanie powiadomiony o 
odbiorze robót tego zadania, aby mógł wziąć w nim udział.   
 Wójt był gościem podczas posiedzenia zarządu, na którym omawiany był temat 
bezkosztowego rozliczenia. Wójt wnioskował po to, aby zarząd jednak rozdzielił kwestię 
budowy od odszkodowania, czyli chciałby, aby zawarte porozumienie  już nie obowiązywało w 
zakresie spójności. Zarząd podjął decyzję, że do momentu wywiązania się wójta z 
porozumienia  zawartego z poprzednim zarządem, wstrzymuje się z możliwością umorzenia. 
Zarząd ponadto przedstawił jakie uwagi wnosi do realizacji tego zadania, zaś po niedzieli 
zostanie ustalona wizja w terenie, w której będzie uczestniczyć kierownik kontraktu i 
wykonawca i tam zostanie uzgodniony zakres robót w ramach gwarancji, który umożliwi 
powiatowi przekazanie obiektu. Trwa również oczekiwanie na ostateczne pozwolenie na 
użytkowanie, który musi przedłożyć wójt oraz docelową organizację ruchu.  
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Radny Jarosław Buzarewicz wyraził wolę uczestniczenia w wizji w terenie, o której 
wspomniał Wicestarosta.  
Radny Leonard Górski zapytał o postęp prac w zakresie wykonania chodników na terenie 
gminy Boguszów-Gorce, w  Starym Lesieńcu.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odpowiedział, że w ww. kwestii odbyło się spotkanie z 
burmistrzem Boguszowa-Gorc, Waldemarem Kujawą. Dodał, że w przedmiotowej sprawie 
zostanie zawarte stosowne porozumienie, po sesji rady gminy, która odbędzie się 19 grudnia br. 
Dodał, że realizacja zadania, polegająca na wykonaniu chodników, będzie miała miejsce w 
2017 roku. 
Radny Andrzej Lipi ński odniósł się do uchwalonego przez zarząd powiatu  nowego 
regulaminu organizacyjnego starostwa powiatowego i zapytał jakie zadania będą wykonywać 
nowo powołani członkowie zarządu. Dodał, że sprawa jest istotna, chociażby z powodu 
dodatkowo generowanych środków finansowych na diety członków zarządu, które następnie 
radny zaczął wyliczać. Przypomniał, że argumentami przemawiającymi za ich powołaniem 
było m.in. usprawnienie pracy zarządu. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odpowiedział, że zgodnie z regulaminem, członkowie 
zarządu uczestniczą w posiedzeniach zarządu powiatu.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski  zdementował zarzut radnego 
Andrzeja Lipiński odnośnie wysokich kosztów związanych z powołaniem dodatkowych 
członków zarządu. Przypomniał, że te dwie osoby pobierały już wcześniej diet, również jako 
radni pełniący określone funkcje. Dodał, że różnica pomiędzy poprzednio otrzymywaną dietą a 
obecnie wynosi u tych osób od 200- 400 zł miesięcznie. Dodał, że diety dla nieetatowych 
członków zarządu wypłaca tut. Biuro Rady, zatem nie są to koszty zarządu.  
Radny Grzegorz Walczak przypomniał o dawanych przez starostę wałbrzyskiego 
zapewnianiach, gdzie mówił o tym, że na następnej sesji rady wskaże kompetencje nowo 
powołanych członków zarządu. Radny poruszył następnie kwestię tzw. nepotyzmu, podając 
definicję tego określenia. Zapytał czy członkowie rodziny, któregokolwiek z członków zarządu 
pracują w Starostwie Powiatowym w Wałbrzychu. Poddał pod rozwagę kwestię zatrudniania 
członków rodziny w odniesieniu do definicji słowa nepotyzm.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura w odniesieniu do możliwości zatrudnienia przypomniał, 
że w Polsce istnieje wolny rynek. Powiedział, że jako starosta wałbrzyski nie będzie dokonywał 
selekcji pracowników i sugerował się nazwiskiem, przynależnością partyjną, polityczną, 
religijną. Kwestią nadrzędną przy doborze pracowników jest ich wiedza i posiadane 
kompetencje.  
Radna Ewa Woźniak zwróciła się personalnie do pani Doroty Piotrzkowskiej, pytając jaki ma 
lub będzie miała zakres obowiązków jako „nowy” członek zarządu powiatu. Radna wyjaśniła, 
że chciałaby wiedzieć w jakim zakresie można by się do pani Doroty Piotrzkowskiej zwracać o 
pomoc. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Dorota Piotrzkowska zapewniła, że można się do 
niej zwracać z zapytaniami z każdego zakresu merytorycznego. Przypomniała, że wraz z panem 
Stanisławem Janorem uczestniczą w pracach zarządu powiatu i w tym zakresie ich praca jest 
wymierna.  
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Radna Ewa Woźniak odniosła się do zapewnień radnej Doroty Piotrzkowskiej o oferowanej 
pomocy i zapowiedziała, że zwrócił się do pani Doroty Piotrzkowskiej o opinię na temat 
funkcjonowania Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami zostało przyjęte przez aklamację                             
(16 radnych obecnych). 
 
Ad 5 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu 
Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”. Projekt uchwały zakłada 
udzielenie dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej” z siedzibą w Wałbrzychu (58-301) przy ul. Chopina 1a w kwocie 
10.000,00 zł (słownie: dziesięć tysięcy złotych) na cele publiczne o charakterze ponadgminnym 
w zakresie kultury fizycznej z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu tworzenia 
warunków, w tym organizacyjnych, sprzyjających rozwojowi sportu w Powiecie Wałbrzyskim. 
Następnie otworzył dyskusję. 
 Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia dotacji celowej na rok 2017 
Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”. 
Uchwała Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia dotacji 
celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi 
Wałbrzyskiej” została podjęta w wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się 
na sali obecnych 16 radnych (stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
 
Ad 6 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk omówiła szczegółowo projekt  uchwały budżetowej na 
2017 rok Powiatu Wałbrzyskiego wraz z dwiema autopoprawkami.  
Dochody Powiatu Wałbrzyskiego zaplanowane na 2017 rok zamykają się kwotą 
43.800.393 zł, z tego na dochody bieżące kwotę 42.870.393 zł stanowiącą 97,88% dochodów 
ogółem, a na dochody majątkowe kwotę 930.000 zł stanowiącą 2,12% dochodów ogółem. Z 
analizy struktury dochodów można stwierdzić, że największą pozycję w projekcie budżetu 
stanowią subwencje, udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz dotacje z czego:  
1. subwencje stanowią 40,27 % dochodów budżetu  
2. udziały w podatkach stanowią 24,21 % dochodów budżetu  
3. dotacje celowe z budżetu państwa stanowią 14,34 % dochodów budżetu  
4. pozostałe dochody 21,18 % dochodów budżetu.  
 
 Na podstawie Uchwały Nr 90/2016 Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 05 lipca 
2016 roku i Uchwały zmieniającej Nr 116/2016 z dnia 16 września 2016 roku w sprawie 
opracowania materiałów planistycznych do projektu uchwały budżetowej Powiatu 
Wałbrzyskiego na 2017 rok, jednostki organizacyjne powiatu i wydziały Starostwa 
Powiatowego w Wałbrzychu złożyły projekty planów finansowych. Zaplanowane wydatki na 
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rok 2017 zapewnią realizację wszystkich zadań Powiatu. Wydatki Powiatu Wałbrzyskiego na 
2017 rok zaplanowano w wysokości 50.540.393 zł, z tego na wydatki bieżące kwotę 
40.879.054 zł stanowiącą 80,88% wydatków ogółem, a na wydatki majątkowe kwotę 9.661.339 
zł stanowiącą 19,12% wydatków ogółem.  
 Na rok 2017 planuje się przychody w kwocie 7.500.000 zł z tytułu zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego inwestycyjnego.  
Planowane rozchody budżetu Powiatu Wałbrzyskiego na 2017 rok w wysokości 760.000 zł 
stanowią spłatę rat kredytów zaciągniętych w 2014 i 2016 roku.  
 Zwróciła ponadto uwagę na niepokojącą sytuację, jaka ma miejsce w Zespole Szkół im. 
Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju. Powiedziała, że placówka „nie bilansuje się” z 
subwencją, stąd koniecznym było dofinansowanie szkoły. Następnie przedstawiła plany 
finansowe powiatowych jednostek opiekuńczo-wychowawczych. Odniosła się do Domu 
Dziecka w Jedlinie-Zdroju i poinformowała, że dokonano restrukturyzacji placówki. Dodała, że 
nie będzie ona funkcjonowała jako placówka z czterema oddziałami, gdzie było                         
46 wychowanków, tylko  placówka będzie miała dwa oddziały po 14 wychowanków. Zatem 
liczba wychowanków będzie wynosiła maksymalnie 28. W odniesieniu do działu Administracji 
Publicznej w Starostwie Powiatowym powiedziała, że na wydatki bieżące została zaplanowana 
kwota 6.741.141 zł,  z czego na  wynagrodzenia osobowe  przeznacza kwotę 3.963.000 zł. 
Dodała, że na wydatki majątkowe przeznacza się środki w wysokości 1.918.216 zł.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały, a następnie poprosił o 
przedstawienie opinii komisji.  Przypomniał, że komisja skierowała do zarządu 3 wnioski do 
projektu budżetu powiatu na 2017 rok.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek  przedstawiła pozytywną opinię do omawianego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Radny Kamil Orpel wyraził opinię, że tryb pracy nad uchwałą budżetową odbył się w sposób 
chaotyczny, a komunikacja w tym zakresie była, według radnego, słaba. Odniósł się do polityki 
finansowej, jaką starosta wałbrzyski kształtuje w powiecie wałbrzyskim. Według radnego 
zmieniła się ona diametralnie w porównaniu do roku 2013.  Nawiązał do wysokiego wzrostu 
poziomu wynagrodzeń. Radny przedstawił w formie wykresów poziom wzrostu wynagrodzeń 
w Starostwie Powiatowym obejmujący okres 2014-2017, koszty wynagrodzeń w powiatach 
województwa dolnośląskiego, jak również koszty wynagrodzeń w administracji powiatowej w 
przeliczeniu na mieszkańca powiatu (wg stanu na 30.09.2016r.) Zarzucił, że starosta nie panuje 
nad gospodarką finansową powiatu wałbrzyskiego.  Zwrócił przy tym uwagę na fakt, że od 
początku kadencji przybyło 18 etatów, co powoduje zwiększenie wydatków o kwotę ok. 1 mln 
złotych. Zarzucił, że zatrudnianie nowych pracowników nie jest racjonalnym wydatkowaniem 
środków finansowych. Przypomniał, że wydatki wzrosły obecnie o 1 mln złotych, a według 
radnego jest to przejaw niegospodarności i prowadzenia złej polityki finansowej.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odniósł się do zarzutów przedmówcy, stanowczo nie 
zgadzając się z przedstawioną opinią radnego. Przypomniał o podejmowanych przez obecny 
Zarząd Powiatu działaniach i wykonywanych inwestycjach, szczególnie na drogach 
powiatowych: ponad 31 kilometrów wyremontowanych dróg, tylko w roku bieżącym. Dodał, że 
zwiększenie etatów było głównie spowodowane zwiększeniem realizacji zadań. Jako przykład 
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wskazał brygadę remontowo-budowlaną. Zwrócił również uwagę na dynamiczny rozwój 
zarządu i pozyskiwane środki zewnętrzne. Zaznaczył, że planowany do zaciągnięcia kredyt 
będzie służył poprawie jakości realizacji zadań dla mieszkańców powiatu wałbrzyskiego. 
Przypomniał, że większość wniosków radnych kierowanych do budżetu powiatu zostały w 
omawianym dokumencie uwzględnione. Reasumując zaznaczył, że obecny zarząd realizuje 
zadania wyborców.  
Radny Grzegorz Walczak zwrócił się do sekretarza powiatu, aby wskazała kwotę średniego 
wynagrodzenia pracowników.  
Sekretarz Powiatu Sylwia Piela  poinformowała, że średnie wynagrodzenie pracowników, bez 
pracowników  interwencyjnych, wynikających z zawartych umów o pracę  przedstawia się 
kolejno: 

• w 2015 roku wynosiło: 3 842,21 zł 

• w 2016 roku: 3 845,04 zł 
• planowane na 2017 rok: 3 947,65 zł. 

 
Radny Grzegorz Walczak zwrócił się do starosty wałbrzyskiego wskazując, że w porównaniu 
do 2014 roku, do pracy zostało przyjętych o 25% więcej pracowników,  tj. o 18 etatów więcej. 
Wyliczył, że dla tych 18 etatów, kosztowo to jest 26% wynagrodzeń osobowych i 
bezosobowych planowanych w przyszłym roku. Zarzucił, że w starostwie zatrudnia się osoby 
przyjęte z umocowania partyjnego, faworyzując je tym samym. Radny tutaj ponownie 
przypomniał definicję nepotyzmu. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski uwypuklił fakt, że sugestie 
radnych, wnioski i założenia znajdują w większości odzwierciedlenie w przedstawionej 
propozycji budżetu powiatu wałbrzyskiego na 2017 rok. Wyraził zdziwienie niezadowoloną 
postawą radnych i kierowanymi słowami krytyki wobec współpracy z zarządem. 
Radny Grzegorz Walczak przyznał, że zakres wydatków majątkowych i inwestycyjnych są 
wspólnym dziełem radnych i zarządu powiatu. Dodał jednak, że wzrost wynagrodzeń i poziomu 
zatrudnienia, według radnego, wymagają szerokich wyjaśnień.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przypomniał wszystkim radnym, 
że rada kolegialnie przyjęła uchwałą rady tryb procedowania nad projektem budżetu powiatu. 
Wyraźnie przy tym zaznaczył, że rada pracowała nad projektem budżetu powiatu 
wałbrzyskiego na 2017 rok zgodnie z przyjętą procedurą.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura w odniesieniu do zarzutów radnych wobec wzrostu 
zatrudnienia w starostwie przypomniał, że wielokrotnie sygnalizował potrzebę zwiększenia 
etatów. Jak wyjaśniał starosta, wynikało to z większych potrzeb i zadań, które realizował 
powiat.  Dodał, że nowi pracownicy otrzymują najniższą płacę minimalną. Nadmienił, że przy 
zatrudnianiu nowych osób posiłkowano się głównie pracami interwencyjnymi. 
Radny Andrzej Lipi ński przedstawił swoje uwagi w odniesieniu do wzrostu wydatków na 
administrację. Zaapelował o ograniczenie wydatków w Starostwie Powiatowym w tym 
zakresie. Radny nie zgodził się z opinią starosty dotyczącą zatrudniania osób, które są tzw. 
fachowcami. Zaapelował o ograniczenie administracji i wydatków na nią. Dodał, że 
uzasadnione byłoby zatrudnienie tzw. fachowców w swojej dziedzinie.  Zwrócił przy tym 
uwagę na fakt, że np. przygotowywanie dokumentacji projektowej zlecane jest na zewnątrz. 
Wyraził jednocześnie pozytywną opinię, co do planowanych wydatków na inwestycje.   
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Według radnego Jarosława Buzarewicza osoby, które zostały zatrudnione w ostatnim czasie 
w tut. Starostwie, nie są tzw. fachowcami. Poddał pod wątpliwość kwestię zatrudnienia                    
16 osób. Radny przypomniał, że przecież taka liczba osób nie została zatrudniona wyłącznie do 
brygady remontowej, czy też do pozyskiwania środków zewnętrznych. Radny przypomniał, że 
kwota zwiększająca wydatki w budżecie dla nowo zatrudnionych osób mogłaby pokryć inne 
ważne zadania lub inwestycje, takie jak np. ścieżki rowerowe. Wyraził opinię, że nie należy 
zatrudniać osób przypadkowych, według swojego uznania.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przypomniał, że obecnie 
oceniana jest propozycja przygotowania budżetu powiatu na 2017. Zwrócił uwagę jednocześnie 
na to, że praca zarządu będzie oceniana przy okazji udzielania jemu absolutorium. 
Przypomniał, że w chwili, kiedy objął stanowisko Osoby Pełniącej Funkcję Organów Powiatu 
zmuszony był do znacznego obniżenia pensji pracownikom starostwa. Dodał, że w obecnej 
sytuacji kondycja finansowa powiatu poprawia się, w związku z czym pensje również mogą 
ulec nieznacznemu zwiększeniu, czy też wyrównaniu. Zaapelował o obiektywne dokonanie 
przedstawionej sytuacji. 
Radny Kamil Orpel powtórzył opinię o racjonalnym wydatkowaniu środków finansowych, tak 
aby mieszkańcy widzieli efekty pracy radnych obecnej kadencji. Następnie przedstawił w 
formie wykresów koszty wynagrodzeń w powiatach województwa dolnośląskiego wg stanu na 
30.09.2016r., liczbę ich mieszkańców, koszt wynagrodzeń oraz koszt przypadający na jednego 
mieszkańca danego powiatu. Radny zaznaczył, że powiat wałbrzyski zajmuje czołowe miejsce 
w wysokości kosztów wynagrodzeń w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Dodał, że 
uzasadnionym byłoby, gdyby podwyżki wynagrodzeń były spowodowane zwiększeniem liczby 
obowiązków pracownika. Poddał następnie pod wątpliwość jakość budowanych dróg. Jako 
przykład wskazał remont dróg: w Sokołowsku oraz we wsi Dziećmorowice.  
Radny Marek Tarnacki  powiedział, że informacja o tym, że któryś z członków zarządu 
powiatu zatrudnił swojego członka rodziny jest bulwersująca. Zwrócił się przy tym do członka 
Zarządu Powiatu Stanisława Janora z zapytaniem, czy ktoś z jego rodziny został zatrudniony 
podczas trwającej kadencji. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor odpowiedział, że to nie on 
skierował swoich synów do pracy w tym urzędzie tylko Powiatowy Urząd pracy w 
Wałbrzychu. Jak podkreślił, jeden jest zatrudniony na stanowisku kierowcy, a drugi odbywa 
staż.   
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Dorota Piotrzkowska zaznaczyła, że żaden z jej 
członków rodziny nie pracuje w Starostwie Powiatowym w Wałbrzychu. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz przypomniał, jak w 
ostatnim okresie czasu podwyższył się standard dróg w naszym powiecie.  
Radny Kamil Orpel nawiązał do kwestii związanej z budową chodnika w gminie Boguszów-
Gorce, przy drodze powiatowej nr 3366D w Starym Lesieńcu. Zauważył, że poza zaplanowaną 
kwotą w budżecie powiatu w wysokości 20 tyś zł, brakuje środków na przeprowadzenie tej 
inwestycji. Zawnioskował następnie, aby przenieść kwotę 100 tyś zł z zadania inwestycyjnego 
nr 21, a tym samym zmniejszyć wydatki na tym zadaniu, przeznaczając ją na budowę, o 
którym, radny wspomniał w swojej wypowiedzi.  
/radny po wysłuchaniu przedstawionych wyjaśnień wycofał zaproponowany wniosek/ 
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Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa wyjaśnił, że sprawa ta będzie 
przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady Miasta Boguszowa-Gorc, wyznaczonej na dzień 19 
grudnia 2016r.  
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały budżetowej Powiatu Wałbrzyskiego na 2017 rok z  autopoprawkami.  
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16 radnych 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego podjęła Uchwałę budżetową na 2017 rok Powiatu 
Wałbrzyskiego Nr XXIII/75/2016 (stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Ad 7 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego 
na lata 2017-2027. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały, a następnie poprosił o 
przedstawienie opinii komisji.   
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek  przedstawiła pozytywną opinię do omawianego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2017-2027.   
Uchwała Nr XXIII/76/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2017-2027 została 
podjęta w wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych               
16 radnych (stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Przerwa od godz.11.45 do godz. 12.00. 
Radna Dorota Piotrzkowska nie wróciła na salę obrad (15 radnych obecnych na sali). 
 
Ad 8 
Skarbnik Powiatu Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie wydatków,   które nie wygasają w 2016 roku wraz z upływem roku 
budżetowego. Ujęcie zadania w wydatkach niewygasających spowodowane jest tym, że 
warunki atmosferyczne w miesiącu uniemożliwiają wykonanie całości zaplanowanych robót: 
137.500,00 zł Dział 600 Rozdział 60014, Zadanie „Przebudowa dróg powiatowych Nr 
2876D,3358D i 3368D w Zagórzu Śl.”  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały, a następnie poprosił o 
przedstawienie opinii komisji.   
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek  przedstawiła pozytywną opinię do omawianego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
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Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków,   które nie wygasają w 2016 roku 
wraz z upływem roku budżetowego.  
Uchwała Nr XXIII/76/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków,  które nie 
wygasają w 2016 roku wraz z upływem roku budżetowego  została podjęta w wyniku 
głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu).  
 
Ad 9 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałbrzychu Marek Śpiewak 
przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIV/21/2016 z dnia 7 kwietnia 2016 roku (ze zm.) w sprawie określenia zadań powiatu, na 
które przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2016 roku. W dniu 18 listopada 2016 r. wpłynęła rezygnacja wnioskodawcy  
z przyznanego dofinansowania do schodołazu na kwotę 10 000 zł. Ponieważ do dnia 18 
listopada 2016 r. pozostało 40 wniosków na dofinansowanie do przedmiotów ortopedycznych i 
środków pomocniczych na kwotę 53 400 zł, które z powodu wyczerpania środków PFRON nie 
mogły zostać objęte w/w dofinansowaniem, istnieje konieczność przesunięcia 
niewykorzystanych środków, czyli kwoty 10 000 zł z zadania dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne oraz środki pomocnicze z zachowaniem ograniczenia dotyczącego 
maksymalnej wysokości dofinansowania do zakupu aparatu słuchowego do 1000 zł dla dorosłej 
nieaktywnej zawodowo osoby niepełnosprawnej. Przesunięcie w/w środków pozwoli na 
przyznanie dofinansowania dla wniosków, które ze względu na brak środków nie mogły być 
rozpatrzone pozytywnie. W związku z powyższym celowym staje się zmiana Uchwały Nr 
XIV/21/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia              7 kwietnia 2016 roku  i przesunięcie 
niewykorzystanych środków PFRON na zadanie dofinansowanie zaopatrzenia osób 
niepełnosprawnych w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne oraz środki pomocnicze.  
Projekt zmiany podziału środków otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przedstawiony został Powiatowej Społecznej Radzie ds. Osób 
Niepełnosprawnych w Wałbrzychu, która zaopiniowała podział środków pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poprosił o przedstawienie opinii 
komisji.   
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek  przedstawiła pozytywną opinię do omawianego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/21/2016 z dnia 7 
kwietnia 2016 roku (za zm.) w sprawie określenia zadań powiatu, na które przeznaczone są 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.  
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Uchwała Nr XXIII/78/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIV/21/2016 z dnia 7 kwietnia 2016 roku (za zm.) w sprawie określenia zadań powiatu, na 
które przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw,                
0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi załącznik nr 9 do protokołu).  
 
Ad 10 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Walim realizacji zadania 
publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Walim. Zarządca dróg gminnych na terenie gminy Walim pismem z dnia 04.10.2016 r. 
wyraził wolę przejęcia zarządzania drogami powiatowymi na terenie gminy Walim w zakresie  
pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów 
przydrożnych w granicach administracyjnych gminy Walim. Będzie to realizacja zadań 
własnych Powiatu. Powiedział, że dotąd cztery gminy wyraziły wolę przejęcia przedmiotowego 
zakresu zadań.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. Następnie otworzył 
dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Walim realizacji 
zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Walim. 
Uchwała Nr XXIII/79/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Walim realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, 
koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w 
granicach administracyjnych gminy Walim została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 
przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu).  
 
Ad 11 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  powierzenia  Gminie Głuszyca realizacji zadania 
publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Głuszyca. Zarządca dróg gminnych na terenie gminy Głuszyca pismem z dnia 
04.10.2016 r. wyraził wolę przejęcia zarządzania drogami powiatowymi na terenie gminy 
Głuszyca  w zakresie  pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych w granicach administracyjnych gminy Głuszyca. Będzie to 
realizacja zadań własnych Powiatu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. Następnie otworzył 
dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie  powierzenia  Gminie Głuszyca realizacji 
zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Głuszyca. 
Uchwała Nr XXIII/80/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Głuszyca realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania 
dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach 
powiatowych w granicach administracyjnych gminy Głuszyca została podjęta w wyniku 
głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych(stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu).    
 
Ad 12 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Stare Bogaczowice realizacji 
zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Stare Bogaczowice. Zarządca dróg gminnych na terenie gminy Stare Bogaczowice 
pismem z dnia 06.10.2016 r. wyraził wolę przejęcia zarządzania drogami powiatowymi na 
terenie gminy Stare Bogaczowice  w zakresie  pozimowego i letniego sprzątania  dróg, 
koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych gminy Stare Bogaczowice. Będzie to realizacja zadań własnych Powiatu.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. Następnie otworzył 
dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Stare Bogaczowice 
realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia 
poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach 
administracyjnych gminy Stare Bogaczowice.  
Uchwała Nr XXIII/81/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Stare Bogaczowice realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego 
sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach 
powiatowych w granicach administracyjnych gminy Stare Bogaczowice została podjęta w 
wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych              15 
radnych (stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  
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Ad 13 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przedstawił projekt uchwały  
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Czarny Bór realizacji zadania 
publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Czarny Bór. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. Następnie otworzył 
dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Czarny Bór realizacji 
zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania dróg, koszenia poboczy oraz 
oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Czarny Bór. 
Uchwała Nr XXIII/82/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Czarny Bór realizacji zadania publicznego w zakresie pozimowego i letniego sprzątania 
dróg, koszenia poboczy oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy drogach 
powiatowych w granicach administracyjnych gminy Czarny Bór została podjęta w wyniku 
głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu).  
 
Ad 14 
Sekretarz Powiatu Wałbrzyskiego Sylwia Piela przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia niektórych zadań publicznych z zakresu administracji 
rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2017 roku.  
Niniejszą uchwałą wyraża się zgodę na przyjęcie od Wojewody Dolnośląskiego zadań 
publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia 
kwalifikacji wojskowej w 2017 roku i zawarcie porozumienia w sprawie wykonania tych 
zadań. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. Następnie otworzył 
dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie przyjęcia niektórych zadań publicznych z 
zakresu administracji rządowej dotyczących przygotowania                                 i 
przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2017 roku. 
Uchwała Nr XXIII/83/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia niektórych 
zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących przygotowania  i 
przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2017 roku została podjęta w wyniku głosowania: 
15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi załącznik nr 14 
do protokołu).  
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Ad 15 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/70/2016 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych na obszarze powiatu wałbrzyskiego. Zgodnie z art. 17 ust. 7 
ustawy o systemie oświaty, ustalenie planu sieci szkół następuje po uzyskaniu pozytywnej 
opinii kuratora oświaty o zgodności tego planu z warunkami określonymi w art. 17 ust. 1, 2 i 5 
tejże ustawy.   
Uchwałę nr XXI/70/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego podjęto bez uprzedniego uzyskania 
pozytywnej opinii Dolnośląskiego Kuratora Oświaty, o której mowa powyżej, w związku z 
czym konieczne jest jej wyeliminowanie z obrotu prawnego, jako naruszającej prawo.    
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzy dyskusję. 
Radny Leonard Górski zwrócił uwagę na fakt, że treść uchwał z zakresu oświaty zazwyczaj 
uzgadniania jest z właściwym Kuratorium Oświaty.  Poprosił  jednoczenie o wzmożoną                   
i rzetelną pracę merytoryczną w procesie przygotowania projektów uchwał.  
Radny Grzegorz Walczak zaapelował do starosty wałbrzyskiego o większy nadzór nad 
wydziałami, które merytorycznie przygotowują uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie podjęcie 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/70/2016 Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych na obszarze powiatu wałbrzyskiego. 
 
Uchwała Nr XXIII/84/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchylenia uchwały nr 
XXI/70/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 listopada 2016 r. w sprawie ustalenia 
planu sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na obszarze powiatu wałbrzyskiego 
została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 
15 radnych (stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  
  
Ad 16 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu pracy Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 
Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała Nr XXIII/85/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu pracy 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw,                        
0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 
 
Ad 17 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2017 roku. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XXIII/86/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia planów 
pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2017 roku została podjęta w 
wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych 
(stanowi załącznik nr 17 do protokołu).  
 
Ad 18 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwała Nr XXIII/87/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 
0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych (stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu).  
 

Ad 19 
W okresie między sesjami wpłynęły 4 zapytania: 2 złożył Jarosław Buzarewicz i 2 złożył 
Andrzej Lipiński  
W okresie między sesjami wpłynęła 1 interpelacja, którą złożył Marek Tarnacki   
Brak dyskusji.  
 

Ad 20 
Przewodniczący Rady Józef Piksa powiadomił, że w okresie między sesjami wpłynęły trzy 
wnioski: 1 Andrzeja Lipińskiego, 1 Grażyny Owczarek i 1 Jarosława Buzarewicza.  
Poinformował również, że:  

• Zgodnie z planem pracy Komisji Oświaty na posiedzeniu w miesiącu styczniu zostanie 
omówiony Raport o stanie środowiska woj. Dolnośląskiego za 2015 rok . Dokument ten 
jest już do wglądu w Biurze Rady.   

• Powstał nowy klub radnych o nazwie Klub Ziemi Wałbrzyskiej, którego 
przewodniczącym jest Mirosław Potapowicz; 

• Nastąpiła zmiana na stanowisku przewodniczącego Klubu Platformy Obywatelskiej, 
którym został Jarosław Buzarewicz.  

• W dniu 1 grudnia 2016 roku do Rady Powiatu Wałbrzyskiego wpłynęło wezwanie do 
usunięcia naruszenia prawa złożone przez  Uzdrowisko – Szczawno – Jedlina w 
związku z  podjęciem uchwały Nr XIV/63/2016 z dnia 17 listopada 2016 roku w 
sprawie niewyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym w której w 
uzasadnieniu zdaniem pracodawcy brak jest rzeczowej argumentacji wskazującej, że 
przyczyną zwolnienia radnego są  zdarzenia związane z wykonywanym przez radnego 
mandatem tj. oddające stanowisko Rady Powiatu.  
Prezes Uzdrowiska Szczawno-Jedlina uznając rozstrzygnięcie  uchwały za 
niezadawalające skorzystał z przysługującego mu prawa i wezwał radę do usunięcia 
naruszenia prawa przed skierowaniem sprawy (skargi) na drogę sądową.  
Rada może skorzystać z kilku rozwiązań, ale wybrać powinna jedno: 
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1. Rada może podjąć uchwałę w sprawie uznania wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa. 

2. Rada skorzysta z możliwości jakie daje prawo i odmówi usunięcia naruszenia prawa w 
formie uchwały; 

3. Rada może nie zająć żadnego stanowiska w ustawowym terminie. Jak wskazano w 
opinii radcy prawnego nie zajęcie  stanowiska w sprawie nie jest uchybieniem 
skutkującym w ewentualnym późniejszym procesie sądowym. 

Otworzył dyskusję: 
Radca Prawny Ewa Kwiatkowska wyjaśniła jakie kroki może podjąć Rada w związku ze 
złożonym wezwanie przez Prezesa Uzdrowiska Szczawno – Jedlina do usunięcia naruszenia 
prawa.  
Radny Grzegorz Walczak w swojej wypowiedzi wrócił do decyzji  Rady z ostatniej Sesji, na 
której podjęto uchwałą o niewyrażeniu zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. Zwrócił 
się o wyjaśnienie trybu procedowania tej sprawy.  
Radny Kamil Orpel  zaapelował do radnych, którzy głosowali na poprzedniej sesji za 
niewyrażeniem zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym Arkadiuszem Muchą, aby w tej 
sytuacji wzięli za podjętą decyzję pełną odpowiedzialność. Zwrócił się do Przewodniczącego 
Rady, aby zostały opracowane dwie uchwały w sprawie przyjęcia wezwania do usunięcia do 
naruszenia prawa oraz drugą za odrzuceniem tego wezwania, uznając dotychczasowe działania 
Rady za zasadne.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski podkreślił, że głosując na 
poprzedniej sesji za odrzuceniem wniosku Prezesa Uzdrowiska działał świadomie i 
odpowiedzialnie. Prezes Uzdrowiska mimo możliwości prawnych nie zwolnił swojego 
pracownika, a rada wielokrotnie w tej sprawie jest obowiązana do wydawania decyzji. 
Zaapelował do Radnych, aby sprawa została przekazana na drogę sądową w celu potwierdzenia 
zasadności działań Rady bądź ich baraku wskazując jednocześnie możliwości rozwiązań.    
Przewodniczący Rady Józef Piksa złożył wniosek o niepodejmowaniu stanowiska w 
przedmiotowej sprawie, gdyż w ocenie przewodniczącego gdyż jak wynikało z poprzednich 
głosowań będzie to kolejna decyzja Rady podtrzymująca wcześniej podjęte stanowisko. Jak 
podkreślił, Rada już wielokrotnie (opiniując na posiedzeniach Komisji, głosując na Sesji) 
podtrzymywała decyzje o niewyrażeniu zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy, stąd 
brak woli do zmiany decyzji. Z uwagi na powyższe Przewodniczący poddał pod głosowanie 
następujący wniosek. 
Rada Powiatu Wałbrzyskiego nie wyrazi stanowiska w sprawie wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa w kwestii podjęcia uchwały niewyrażającej zgody na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym Arkadiuszem Muchą uznając, że procedura zbadania sprawy 
wniosku Prezesa Uzdrowiska została przeprowadzona prawidłowo, a jej efektem  była 
uchwała podjęta zgodnie z obowiązującym prawem w tym zakresie.  
Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania: 9 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się (12 
radnych obecnych na sali obrad). 
Radny Jarosław Buzarewicz zawnioskował o przygotowanie informacji dotyczącej ilości 
uchwał Rady Powiatu Wałbrzyskiego, które zostały uchylone przez Wojewodę, tj. Wydział 
Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu, z powodu błędów 
formalno-prawnych w bieżącej kadencji. 
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Radny Kamil Orpel  zaapelował do Zarządu, aby nie utrudniał pracy Komisji Rewizyjnej tzn. 
zapewniał na czas materiały o które wnioskuje Komisja, delegował pracowników w celu 
wyjaśnienia ważnych kwestii. Przy tej okazji przypomniał, że Komisja Rewizyjna została 
powołana po to, aby kontrolować działania Zarządu Powiatu.  
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski odnosząc się do wypowiedzi poprzednika wyjaśnił, że 
Zarząd zawsze z należytą starannością i terminowością udostępnia wymagane przez Komisję 
Rewizyjną materiały. Jak podkreślił, w ostatnim okresie czasu nie było możliwości sprostania 
tym standardom z uwagi na fakt, że Komisja Rewizyjna, składała wnioski pod koniec dnia 
urzędowania z prośbą o ich realizację na dzień następny.  Stąd zwrócił się do Komisji o 
przestrzeganie zasad, które pozwolą na ustandaryzowanie pewnych zachowań w celu lepszej 
współpracy.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Lipi ński poinformował o zakończonej kontroli 
zleconej przez radę w zakresie Procesu wydania decyzji oraz rozpoczęcia robót budowlanych 
na drodze nr 3364D w Sokołowsku, dofinansowanej z tzw. „powodziówki.  Następnie 
powiedział, że w wyniku przeprowadzonej kontroli Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego przyjęła następujące wnioski i zalecenia: 
 

• wykonawca dokumentacji projektowej na zadanie  pn. „Przebudowa drogi powiatowej 
nr 3364 D w Sokołowsku – od km 0+960 do km 2+400 – gm. Mieroszów”, firma 
usługowa  Sergiusz Markowski  nie wywiązała się z zapisów umowy w pełnym 
zakresie, z uwagi na brak uzyskania zgody od konserwatora zabytków. 

• na podstawie przedstawionego Protokołu zdawczo-odbiorczego z dnia 13 listopada 
2015 roku, Wydział Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska przyjął dokumentację 
bez uwag. 

• Wydział Administracji Architektoniczno-Budowlanej i Gospodarki Nieruchomościami  
nie  wniósł uwag do zgłoszenia realizacji prac budowlanych w zakresie uzupełnienia 
dokumentacji  o wymaganą zgodnie z art. 29 Ustawy z dnia  7 lipca 1994 r. Prawo 
budowlane, decyzję konserwatora zabytków  i wydał zgodę na realizację zadania. 

• brak należytego nadzoru i kontroli zarządczej ze strony odpowiedzialnych członków 
zarządu nad podległymi Wydziałami: Administracji Architektoniczno-Budowlanej i 
Gospodarki Nieruchomościami oraz Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska.  

 
Ad 21 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
Józef Piksa zamknął  XXIII Sesję Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Na tym protokół zakończono. 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD.  
Protokół sporządziła: 
Anna Gromniak 
       Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
            /-/ 
                 Józef Piksa 
 

 

Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady 


